
 Neve a magyar hosszú melléknév és a tót népnév összetétele. Első lakói délszláv tótok voltak, akik Szlovéniából települtek ide a XI. századi katonai jellegű telepítések idején. Földjét 1271-ben vásárlással szereztek meg a Szalók-nemzetség tagjai. Ettől kezdve a középkorban a Szalók nemzetség faluról elnevezett ága, a Hosszútóti család birtoka. A család a XVII. század végén halt ki. Hosztótot 1737-ben újratelepítette Kelcz Ádám fődesúr. Az új telepesek zömében németek voltak. A falu új temploma 1742-ben épült. A település legjelentősebb építészeti értéke a középkori eredetű római katolikus templom, melyet Keresztelő Szent János tiszteletére szenteltek fel (műemlék). Romos állapotban van - átvészelte azt az időszakot, amikor a lakosság a török hadak

nyomására 1662 és 1720 között elhagyta a falut és a szomszédos Szegvár környékén húzódó mocsaras területre költözött. 1561-ben Hosszútóti Imre még kastéllá „fortaliciummá” akarja átalakítani a templomot és e célból a templom körül árkokat ásat. A település faluképe az 1720 után történt újratelepítést követően alakult ki. Hosztót egyutcás falu, utcavonalas beépítéssel. A falu első házai a templomdomb nyugati oldalán, a „felsőszeren” jelentek meg. A régészeti kutatások itt talált XV-XVII. századi leletanyaga is ezt erősíti meg. A település legfőbb tájképi eleme a templomdomb és temető kert az idős tölgyfákkal. A búcsút augusztus 15-én, a falunapi ünnepeket július második felében tartják.

 Sein Name ist eine Zusammensetzung vom ungarischen Adjektiv hosszú (lang) und vom Volksnamen tót. Die ersten Einwohner waren Südslaw Tóten, die aus Slowenien im 11. Jht. zur Zeit der Soldatenumiedlung hierhin zogen. Den Boden haben 1271 mit Kauf die Mitglieder der Szalók Sippe bekommen. Von da an ist er im Mittelalter das Gut der Familie Hosztót, welche der Zweig der Szalók Sippe ist, der nach dem Dorf benannt wurde. Die Familie starb Ende des 17. Jht.-s aus. Hosztót wurde 1737 vom Feldherr Kelcz Ádám neu eingesiedelt. Die neuen Ansiedler waren grösstenteils Deutsche. Die neue Kirche des Dorfes wurde 1742 gebaut. Das bedeutendste Bauwerk der Siedlung ist die römischkatholische Kirche aus dem Mittelalter, welche zu Ehren von Täufer St. János geweiht ist (Denkmal). In Ruinenzustand hat sie die Zeit überlebt, als die Einwohner auf Druck des türkischen Heeres zwischen 1662 und 1720 das Dorf verliess und in das sumpfige Gebiet um das benachbarte Szegvár zog. 1561 wollte Hosszútóti Imre die Kirche noch zum Schloss zum „fortalicium“ umwandeln und zu diesem Zweck liess er einen Graben um die Kirche graben. Das Dorfbild hat sich nach der Neueinsiedlung 1720 geordnet. Hosztót ist ein Einstrassendorf, mit einer strassenlienigen Bebauung. Die ersten Häuser des Dorfes erschienen an der Westseite des Kirchenhügels, auf dem sog. „felsőszer“. Die Funde der archeologischen Untersuchungen aus dem 15.17 Jht. unterstützen das auch. Der wichtigste Landschaftselement der Siedlung sind der Kirchenhügel und der Friedhofgarten mit alten Eichen. Der Kirchtag ist am 15. August, der Dorftag in der zweiten Hälfte im Juli.



 Hosztót is a combination of the Hungarian adjective 'long' and the ethnic name of 'tót'. Its first settlers were Slavs from the south, who had lived in Slovenia till the 11 century and settled in the village during the military colonization. As a business, the region became into a property of the Szalók family who even adopted its name in 1271. The Hosszútóti family died out in the end of the 17 century. Hosztót was rebuilt by landowner Ádám Kelcz, and the new settlers of the village were mainly Germans. The recent

church was built in 1742. The most significant historic building of Hosztót is the Roman Catholic Church built in the Middle Ages. It was dedicated to St. John the Baptist and is in bad condition. It has tided over hard times. The inhabitants left the village for the moorland of Szegvár in 1662 and came back only in 1720. It was because of the Turkish occupation of Hungary. Imre Hosszútóti wanted to rebuild the church into a castle, so he had moats dug around the church. Today's look of the village started to take shape in 1720, after a recolonization. Archaeological findings verify that the first houses of Hosztót, having only one street, were built on the west side of the hump of the church. The most impressive sights of the village are the cemetery and the hump of the church. A festival is held on 15 August, and programs of the village are waiting the visitors in the second half of July each year.

